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 صادرات ۲۰۰ میلیون دلاری 
لوازم خانگی در سال ۹۹

ایرنــا- مدیرکل 
صنایع برق، فلزی و لوازم 
خانگــی وزارت صنعت، 
معدن و تجــارت گفت: 
پارســال ۲۰۰ میلیون 
دلار صادرات لوازم خانگی داشــتیم که این رقم در 
ســال جدید ۶۰۰ میلیون دلار هدف گذاری شده 
است. »کیوان گردان« در نخستین همایش انجمن 
قطعه سازان لوازم خانگی افزود: در خردادماه سال ۹۷ 
بر مبنای اتکا به تولیدکنندگان داخلی، واردات لوازم 

اصلی متوقف شد .
    

 ایران ۱۲۳ میلیون بشکه نفت 
ذخیره کرده است

اوایل پرایس- شــرکت کارگزار کشتیرانی 
جهانی »ای آی گیبســون« اعلام کــرد ایران ۶۹ 
میلیون بشــکه نفت خام را بــر روی نفتکش های 
شناور بر روی دریا ذخیره کرده و آماده است با لغو 
تحریم های آمریکا، آنها را به مشتریان خود تحویل 
دهد. بانک »سیتی گروپ« نیز با تخمینی مشابه 
اعلام کرد که ایران ۶۵ میلیون بشــکه نفت خام را 
بر روی دریا و ۵۴ میلیون بشکه نفت خام را بر روی 

خشکی ذخیره کرده است.
    

دلیل گرانی حبوبات مشخص شد
تسنیم- در حالی بر 
اساس مشاهدات میدانی 
حبوبات در بازار کیلویی 
۳۰ تا ۴۵ هزار تومان به 
فروش می رسد، که آمار 
رسمی نشان می دهد با وجود کمبود تولید، واردات 
این محصولات هم ۸۱ درصد کاهش داشته است. 
با افزایش قیمت گوشت و مرغ مصرف حبوبات به 
عنوان یکی از پروتیئن های جایگزین افزایش یافته 
اما این محصول نیز از گرانی دور نمانده و قیمت این 
محصولات در دو سال گذشــته چند برابر شده به 
طوری که انواع حبوبات در محدوده ۳۰ تا ۴۵ هزار 

تومان به فروش می رسد.
    

 اعلام جزئیات 
افزایش حقوق کارمندان 

خبرآنلاین- معاون ســازمان برنامه و بودجه 
تاکید کرد: در سال جاری کارمندان دولت به طور 
متوسط با افزایش ۳۴ درصدی حقوق مواجه شدند.  
ســید حمید پورمحمدی در این خصوص توضیح 
داد: با هدف ایجاد شــرایط عادلانه میزان افزایش 
حقوق کارمندان دولت یکسان نبود. وی در توضیح 
این مطلب افزود: هر چند متوسط افزایش حق.ق ۳۴ 
درصد بود اما حقوق افــرادی که کمتر از ۴ میلیون 
تومان می گرفتند، با رشد ۵۳ درصدی روبرو شد، 
در مقابل حقوق افرادی که بالاتر از ۱۸ میلیون تومان 
حقوق می گرفتند رشدی در محدوده ۲۲ درصد را 
تجربه کرد. وی در توضیح وضعیت افزایش حقوق 
رای سایر سطوح درآمدی گفت: افرادی که بالای ۱۰ 
میلیون تومان دریافتی داشتند، ۲۹درصد و همان 
طور که گفتم افراد دارای حقوق بالای ۱۸ میلیون 
تومان مشمول ۲۲درصد افرایش دریافتی شدند. 
معاون ســازمان برنامه و بودجه گفت: کارمندانی 
با دریافتی ۴ تا ۶ میلیون تومان شاهد افزایش ۴۵ 

درصدی حقوق خود بودند.
    

صادرات به عراق ۲۰ تا ۲۵ درصد 
کاهش یافت

ایلنا- عضو هیئت 
مدیــره اتاق مشــترک 
بازرگانی ایــران و عراق 
گفت: ما آمــار دقیقی از 
نظر تغییرات ارزشــی 
صادرات نداریم اما با بررسی کامیون های صادراتی 
و مقایسه آن با مدت مشابه ســال گذشته به نظر 
می رســد بین ۲۰ تا ۲۵ درصد کاهش صادرات به 
عراق داشته باشیم.  سید حمید حسینی در مورد 
روند تجارت بین ایران و عراق اظهار کرد: روند تجاری 
ما با عراق ادامه دارد. ماه رمضان، تعطیلات عید فطر 
و کاهش ارزش دینار عراق روی بازار تاثیر گذاشته و 
صادرات ما کاهش پیدا کرده است. صادرکنندگان نیز 
نگران هستند که نرخ دلار کاهش پیدا کند و احتیاط 
می کنند. وی با اشاره به میزان کاهش صادرات به 
عراق گفت: ما آمار دقیقی از نظر تغییرات ارزشــی 
صادرات نداریم اما با بررسی کامیون های صادراتی 
و مقایسه آن با مدت مشابه ســال گذشته به نظر 
می رســد بین ۲۰ تا ۲۵ درصد کاهش صادرات به 
عراق داشته باشیم. امیدوار هستیم که طی خرداد 
ماه این کاهش جبران شود ولی فعلا روند صادراتی 

ما چندان مطلوب نیست.

خبر اقتصادی
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مریم شکرانی

 قطع گسترده برق در ایران حواشی 
زیادی به بار آورد. این حواشی به حدی 
دامنه دار شــد که مجلس وزیر نیرو را 
احضار کــرد و وزارت نیرو بیانیه داد که 
وزارت اطلاعــات وارد ماجــرای قطع 

برق شود.
این حواشی هرچند که موجب شد 
گزارش های قطع برق خانگی در تهران 
به حداقل برسد اما جیرهبندی برق در 
شهرستان ها ادامه دارد و فعالان صنایع 
می گویند مهار قطع بــرق در تهران به 
دلیل قطع برق صنایع بوده است. در این 
میان اما حسن روحانی، رئیس جمهوری 
هم در نشست پایان هفته هیات دولت 
به صراحت اعلام کرد که استخراج رمز 
ارز از امروز تا پایان شهریور باید تعطیل 
شــود و این فعالیت در این دوره زمانی 
غیرمجاز اســت. این بدان معنی است 
که حتی افرادی که مجوز دارند هم باید 

تعطیل کنند.
دســتور روحانی اما دوبــاره توپ 

معمای قطع برق را به زمین مزارع رمز 
ارز انداخته است.

دلایل قطع برق چیست؟
هشدارهای قطع برق در سال های 
گذشته معمولا در نیمه تابستان شنیده 
می شد. برهه ای که پیک مصرف برق نام 
دارد و به دلیل شدت گرفتن استفاده از 
وسایل سرمایشی معمولا مصرف برق 
را با تولید برق سربه سر می کرد و نگرانی 

برای قطع برق جدی می شد.
این بار اما ماجرا فرق دارد. قطع برق 
در زمستان سال گذشته هم حاشیه ساز 
شد و براساس گزارش پلیس راهنمایی 
و رانندگی خاموشی معابر ۲۶ کشته بر 

جا گذاشته است.
ماجرای قطع برق به زمستان پارسال 
محدود نشد و امسال هم قطع گسترده 
برق در حالی رخ داده اســت که هنوز 

فصل بهار به اتمام نرسیده است.
متولیان صنعت برق و کارشناسان 

برای خاموشی ها چند دلیل آورده اند.
اول اینکه به دلیل مشکلات تحریم 
برای سرمایهگذاران صنعت برق، تولید 

برق مطابــق با چشــم اندازها افزایش 
نداشته است و در نتیجه کمبود برق رخ 

داده است. 
از این گذشــته حــدود ۱۵ درصد 
نیروگاههای بــرق در ایــران برقابی 
هســتند و با جریان آب کار می کنند و 
حالا خشکسالی کم ســابقه و کاهش 
بازندگی ها باعث از مدار خارج شدن این 

نیروگاهها شده است.
از سوی دیگر بسیاری از کارشناسان 
به فرسودگی شبکه برق و اتلاف سنگین 
انرژی حیــن توزیع اشــاره میکنند و 
آن را یکی دیگر از دلایــل کمبود برق 

می شمارند.
هرچند که ماجــرای صادرات برق 
هم شفاف نیست، اما در بهمن پارسال 
و درست در شــرایطی که کمبود برق 
حاشیهساز شده بود رضا اردکانیان، وزیر 
نیرو از صادرات برق به عراق، پاکستان و 

ترکیه خبر داد.
در این میان اما مزارع رمزارز و سهمی 
که در خاموشی ها دارند بیشتر از همه 

حاشیه ساز شد.

سهم مزارع رمز ارز در خاموشی ها
یکــی از مهمتریــن دلایلــی که 
متولیــان برای قطع بــرق آورده اند، 
استخراج رمزارز است. آنها از استخراج 
رمزارز در برخی شهرداری ها و ادارات 
و نهادها خبر دادند و حتی در ادعایی 
عجیب یکی از مدیران توانیر به صدا و 
سیما اعلام کرد که وقتی کارمندانش 
برای بررســی تخلف در مزارع رمزارز 

رفته اند با اسلحه تهدید شده اند!
از آن ســو مزارع بــزرگ رمزارز 
چینی ها در ایران از پارســال تاکنون 
حواشی زیادی به یدک کشیده است. 
هرچند که مجیدرضا حریری، رئیس 
اتاق ایــران و چین به تجــارت نیوز 
گفته است که فقط چینی ها در ایران 
مزارع رمز ارز ندارند و لهســتانی ها، 
ترکیه ای ها و هندی هــا هم در ایران 

مزارع رمزارز راه انداخته اند.
بر اساس اعلام انجمن انرژی های 
تجدیدپذیر برق ایران پس از ونزوئلا 
ارزان ترین برق جهان اســت و حالا با 
ســقوط ارزش ریال، نرخ برق ایران 
نازل تر شده است. همین موضوع نام 
ایران و ونزوئلا را به عنوان دو بهشــت 

استخراج رمزارز مطرح کرده است.
رئیس اتاق بازرگانی ایران و چین 
با اعلام این خبر توضیح داده اســت: 
چین، لهســتان، هند و ترکیه همه با 
مجوزهای وزارت صمت و وزارت نیرو 
فعالیت می کنند و البته نرخ برق آنها با 
بهای برق صادراتی محاسبه می شود.

حریری تاکید می کند که واگذاری 
ارز به مزارع رمزارز خارجی به صرفه تر 
از صادرات است و البته تاکید می کند 
که مصرف برق این مزارع رقم زیادی 
نیســت و فقط چیزی حــدود ۳۰۰ 

مگاوات برق مصرف می کنند.
 این عدد در حالی اعلام می شــود 
که میزان مصرف بــرق مزارع رمز ارز 
در ایران شــفاف نیســت و در حالی 

که رئیس اتاق ایــران و چین مصرف 
برق این مزارع را ۳۰۰ مگاوات اعلام 
می کند، رضا اردکانیــان، وزیر نیرو 
آن را ۲ هزار مــگاوات تخمین زده و 
علی بخشــی، رئیس هیــأت مدیره 
ســندیکای بــرق ایران هــم به مهر 
گفته بــود که مصرف حــدودی برق 
واحدهای رمز ارز کشــور ۶ تا ۷ هزار 
 مگاوات اســت و بر خاموشی ها حتما 

تاثیرگذار است.
البته حریری علــت قطعی برق را 
استخراج رمز ارز نمی داند و می گوید: 
»حتی اگر عدد ۲ هزار مگاوات برای 
اســتخراج رمزارز صادق باشــد، در 
کشــور بیــش از ۸۰ هزار مــگاوات 
نیروگاه نصب شــده و بالای ۵۶ هزار 
مگاوات تولید مستمر دارد. به عبارتی 

این مقدار می شود.
حریری می پرسد که چرا مرجعی 
مانند وزارت نیرو اطلاعات شفافی به 
مردم نمی دهد و چــرا نمی گوید در 
صنعت برق ۲۰ درصد افزایش مصرف 
داشته ایم در حالی که تولید افزایش 

نداشته است؟
با وجود این بسیاری از مشترکان 
بــرق اعتقــاد دارند که صــادرات یا 
اســتخراج رمزارز باید در شــرایطی 
انجام شود که کشــور با مازاد تولید 
برق مواجه باشــد نه اینکــه از رفاه و 
صنایع و تولید هزینه شود تا برق صادر 
 شود یا در مزارع رمزارز مورد استفاده 

قرار بگیرد.
هرچند که ناهید خداکرمی، عضو 
شورای شهر تهران پارسال گفته بود 
که اســتخراج رمز ارز برای دور زدن 
تحریم و واردات غذا و دارو گزینه ای از 

سر ناچاری است.
اعلام تعداد ماینرهای غیرمجاز

مدیر روابط عمومی شرکت توانیر 
نیز اعلام کرده است: بررسی ها نشان 
می دهد هشــت هزار ماینر غیرمجاز 

در ایران فعالیت می کننــد که اتفاقا 
فشار اصلی بر شبکه برق را این گروه 

رقم زده اند.
ابــوذر صالحــی، گفته اســت: 
اســتخراج کنندگان غیــر مجــاز با 
اســتفاده از برق خانگی، کشاورزی 
و برق کارگاه هــای کوچک صنعتی 
در حال تاراج ثروت ملی هســتند و 
برق کشــور را می بلعند. به گفته وی 
اســتخراج کنندگان غیرمجــاز برق 
سبب شــده اند شــبکه برق کشور با 

کمبود دو هزار مگاوات روبرو شود.
 حالا به نظر می رسد با ممنوعیت 
اســتخراج رمزارزها در ایران تا پایان 
شهریور، فضای ایجاد شده علیه این 
صنعت تا حــدی کاهش یابد هرچند 
پیش بینی ها دلالت بــر آن دارد که 
اســتخراج کنندگان غیرمجاز از این 

فرمان تبعیت نمی کنند. 
نکته مهم تر اینجاست که مقامات 
وزارت نیــرو و شــرکت توانیر اذعان 
دارند که خاموشــی ماینرها منجر به 
پایان دوره قطعی برق نیست چرا که 
گرمای هوا و کاهــش بارندگی نیز در 

کمبود ایجاد شده موثر بوده است. 

روحانی دستور تعطیلی مزارع رمزارز را صادر کرد

دامنه دار شدن حواشی قطع برق در ایران
یکی از مهمترین دلایلی 

که متولیان برای قطع برق 
آورده اند، استخراج رمزارز 

است. آنها از استخراج رمزارز 
در برخی شهرداری ها و 

ادارات و نهادها خبر دادند 
و حتی در ادعایی عجیب 

یکی از مدیران توانیر به صدا 
و سیما اعلام کرد که وقتی 
کارمندانش برای بررسی 

تخلف در مزارع رمزارز 
رفته اند با اسلحه تهدید 

شده اند!

 رئیس اتحادیه طلا و جواهر اصفهان با بیان اینکه قدرت خرید طلا توسط مردم نسبت به گذشته به یک بیستم کاهش یافته است، 
گفت: در حال حاضر بیشتر زوج های جوان تنها حلقه ازدواج شان را طلا خریداری می کنند و سرویس طلای عروس شاید تنها به 
یک آویز و زنجیر رسیده و یا سرویس نقره خرید می کنند. هوشنگ شیشه بران در گفت وگو با ایسنا، با ارزیابی بازار خرید و فروش 
طلا در اصفهان، اظهار کرد: میزان خرید طلا به میزان نوسانات این مصنوع ارزشمند برمی گردد، البته امسال همانند سال گذشته 
شاهد رفتارهای هیجانی و دلالی در خرید و فروش طلا نیستیم.  وی با بیان اینکه اکنون بازار طلا و میزان عرضه و تقاضای آن بیشتر 
مربوط به کارگاه های تولیدی طلا، بنکدار و ... است، افزود: از سوی دیگر بنکدار طلا باید این فلز ارزشمند را به سرعت وارد بازار و به 
دست مغازه داران و مصرف کننده نهایی برساند. رئیس اتحادیه طلا و جواهر اصفهان با تاکید بر اینکه در حال حاضر میزان تقاضای 
طلا از سوی مردم بسیار پایین و جزئی است، تصریح کرد: متاسفانه به دلیل بهای بالای طلا در بازار، میزان خرید طلا توسط عروس 
دامادها و زوج های جوان محدود است و با توجه به کاهش قدرت خرید مردم، آنها روی به خرید مصنوعات نقره آورده اند. وی با بیان 
اینکه میزان خرید طلا توسط زوج های جوان به استطاعت مالی آنها برمی گردد، تاکید کرد: امروز میزان قدرت خرید طلا توسط 
مردم نسبت به گذشته به یک بیستم کاهش یافته است. شیشه بران گفت: به دلیل شرایط اقتصادی، در حال حاضر بیشتر زوج های 
جوان تنها حلقه ازدواج شان را طلا خریداری می کنند و سرویس طلای عروس شاید تنها به یک آویز و زنجیر رسیده و یا سرویس 
نقره خرید می کنند.وی افزود: به دلیل بهای بالای طلا، تولیدات این مصنوع گرانبها همانند گذشته سنگین و توپرُ نیست و تولیدات 
طلا بسیار ظریف، توخالی و از نظر وزنی، سبک است.    رئیس اتحادیه طلا و جواهر اصفهان با بیان 
اینکه با توجه به قیمت بالای طلا در بازار، دستمزد و مالیات بر ارزش افزوده این فلز گرانبها، به طور 
کلی امروز رکود سنگینی بر بازار طلا حاکم است، افزود زمانی می توان درباره بازار طلا صحبت می 
کنیم که شمش و طلای ذوب شده وارد کارگاه شود و با تبدیل آن به انواع مصنوعات طلا، تحویل 

بنکداران و در نهایت روانه بازار مصرف شود.

معاون وزیر راه و شهرسازی اظهار داشت: اخیرا گزارشی منتشر شده مبنی بر اینکه انتظار برای خرید خانه به یک قرن رسیده 
است که نمی دانم مطالعات این گزارش بر چه اساسی بوده است. در تهران در منطقه ای متوسط قیمت مسکن در هر متر مربع ۱۰ 
میلیون تومان و در منطقه ای دیگر ۶۰ میلیون تومان است و در تمام این مناطق قدرت خرید خانوار متفاوت از هم است بنابراین باید 

شاخصی مطرح شود که در تمام مناطق مورد قبول باشد و صدق کند.
محمود محمودزاده در گفت وگو با ایلنا درباره تعیین تکلیف وام ودیعه مستأجران برای سال ۱۴۰۰ اظهار داشت: ستاد ملی مبارزه 
با کرونا باید پیشنهادات ارائه شده را بررسی کند تا هفته آینده نرخ وام مستأجران اعلام می شود. وی از فاز دوم افتتاح های مسکن ملی 
خبر داد و گفت: فاز اول آبان ماه سال گذشته آغاز شد و در این فاز توانستیم بیش از ۱۱ هزار و ۵۰۰ واحد مسکونی را افتتاح کنیم و فاز 
دوم آن در خرداد ماه انجام می شود و آماده افتتاح های بعدی هستیم. محمودزاده درباره میزان سهم مسکن از سبد هزینه های خانوار 
گفت: اساسا چنین عددی را نمی توان برای تمام خانوار و شهرها اعلام کرد و نمی توان این کلی گویی را داشت که سهم مسکن از سبد 
خانوار به ۳۵ درصد رسیده است اما می توان جدولی تهیه کرد که در آن در یک شهر مشخص برای دهک های مختلف درآمدی این 
سهم را تعیین کرد. وی با اشاره به میزان استقبال مردم از ثبت اطلاعات املاک خود در سامانه اسکان و املاک تاکید کرد: تا ۱۹ خرداد 
ماه برای ثبت اطلاعات املاک در سامانه گفته شده مهلت داده ایم. در روزهای اول به دلیل اینکه ابهامات این قانون برای مردم زیاد 
بود، با استقبال بالایی مواجه نبودیم چرا که مردم با ابهامات متعددی در حین ثبت نام مواجه شدند از این رو سه مرجع پاسخ دهی 
از جمله شماره تلفن ۲۴ ساعته، مرکز پیامک و پاسخ برخط در سامانه گفته شده پیش بینی شد. 
معاون وزیر راه و شهرسازی افزود: کارشناسان در این سه کانال به تمام سوالات مردم و متقاضیان 
پاسخ دادند و اگر سوالی ابهامات بالایی داشت در تیم تخصصی مطرح می شد و پس از ۲۴ ساعت 
با فرد سوال کننده تماس گرفته و پاسخ را به وی ارائه می دادند.محمودزاده یادآور شد: با برطرف 

شدن این ابهامات، شاهد افزایش ثبت اطلاعات هستیم.

رئیس اتحادیه طلا و جواهر اصفهان:

زوج های جوان تنها حلقه طلا می خرند
معاون وزیر راه و شهرسازی:

سقف وام اجاره هفته بعد اعلام می شود

خبر

رئیس اتــاق بازرگانی با بیــان این که طبقه 
متوسط کشور در حال تجزیه است، گفت: سه اتاق 
بازرگانی، تعاون و اصناف آمادگی دارند استراتژی 

توسعه صنعتی کشور را تدوین و ارائه کنند.
به گزارش ایسنا، غلامحسین شافعی در جریان 
بررسی وضعیت اقتصادی کشور اعلام کرد: طبق 
آمار رسمی منتشر شده، نرخ تشکیل سرمایه از 
سال ۱۳۹۰ تاکنون همواره نزولی بوده است. نرخ 
تشکیل سرمایه در ماشین آلات در ۹ ماهه پایانی 
سال ۱۳۹۸ نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد 
منفی ۱۵ درصد داشته، در صورتی که این نرخ در 
سال ۱۳۹۷ منفی هفت درصد بود. این مقایسه 

بدان معناست که بخش مولد در کشور انگیزه کافی 
برای سرمایه  گذاری ندارد.

وی ادامه داد: طبق گزارش مرکز پژوهش های 
مجلس شورای اســلامی ضریب جینی از سال 
۱۳۹۲ روند صعودی داشته، این یعنی افزایش قابل 
توجه نابرابری و شکاف اجتماعی؛ علی رغم افزایش 
درآمد اسمی خانوارها به نظر می رسد که طبق این 
آمار با وجود بالا رفتن قدرت خرید طبقه متوسط 
کشور در حال تجزیه است موضوع بسیار مهمی 
که باید مورد توجه قرار گیرد. البته این وضعیت در 
شرایطی رخ داده که نفت خام از ۵۲ دلار در سال 
۲۰۱۷ به ۳۹ دلار در سال ۲۰۲۰ کاهش یافته و 

کشور درگیر مسائل و مشــکلات ناشی از بحران 
کرونا است.

رئیس اتاق بازرگانی توضیح داد: در این شرایط 
مساله  مهم برای فعالان اقتصادی وضعیت فعلی 
محیط کسب و کار است. مجلس شورای اسلامی 
در سال ۱۳۹۱ اقدام اساسی، پایه ای و بنیادی برای 
اقتصاد کشور را رقم زد که آن تصویب قانون بهبود 
فضای کسب و کار است. البته بررسی ها در مورد 
فضای کسب و کار نشــان می دهد که وضعیت 
خوبی حکمفرما نیست به گونه ای که رقم شاخص 
ملی محیط کسب و کار در زمستان سال ۱۳۹۵، 
۵.۸۳ و در پاییز سال ۱۳۹۷، ۶.۳ بوده است. هرچه 

این عدد بالاتر رود یعنی فضای کسب  و کار بدتر 
می شود به طوری که این رقم در زمستان 

سال ۱۳۹۸ به ۶.۵ رسید.
وی ادامه داد: طبق بررسی های 
صورت گرفته از فعــالان اقتصادی 
موانعی بر سر محیط کسب و کار بوده 

اســت که اولین و مهم ترین آن 
غیرقابل پیش بینی بودن و 
تغییرات مستمر بر قیمت 
مواد اولیــه در فعالیت های 
اقتصــادی بــه خصوص 
بخش تولید اســت. عامل 
دیگر بی ثباتی سیاست ها، 
قوانین و مقررات و رویه های 
اجرایی و دشواری تامین 
مالــی در کنــار غیرقابل 
پیش بینی بــودن محیط 

کسب و کار در تامین مواد اولیه از دیگر مشکلات 
محیط کسب و کار است.

رئیس اتاق بازرگانی ادامــه داد: پس از 
تاکیدات مقام معظم رهبری درباره ی بهبود 
محیط کسب و کار و از ابتدای تصویب قانون 
مربوطه اولین اقدام عملی را وزارت اقتصاد 
انجام داد و آن گشــایش پنجره 
واحد در محیط کســب و کار 
است. این کار در تهران آغاز 
شده و قرار اســت در چهار 
اســتان دیگر هم اجرایی 
شود. وزیر اقتصاد و دارایی 
قول داده تا آخر ســال 
پنجره واحد را در تمام 
کشــور افتتاح کند که 
عامل انگیزشی مهم برای 

فعالان اقتصادی است.

رئیس اتاق بازرگانی:

طبقه متوسط کشور در حال تجزیه شدن است


